
R E K L A M A . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Na wstêpie Andrzej Dunaszew-
ski ze spó³ki  DTŒ przedstawi³ 
historiê trasy,  a Jan Gregoro-
wicz z firmy INKOM za³o¿enia 
dotycz¹ce poszczególnych jej wa-
riantów. Uzasadnia³ równie¿ jakie 
kryteria przyjêto przy ocenie po-
szczególnych wersji tra-
sy  i dlaczego wariant 
1 otrzyma³ najwiêksz¹ 
iloœæ punktów. 

- Strefê tzw. centrum 
Gliwic o powierzchni 
4 km2 zamieszkuje 
ok. 72 tysi¹ce osób. 
Dysponuj¹ oni (przy 
wskaŸniku motoryzacyjnym 
na poziomie 400 samocho-
dów na 1000 mieszkañców) 
ok. 30 tysi¹cami samocho-
dów – wyjaœnia³ Gregorowicz.. 
Jednoczeœnie, nie ma tam ¿adnej 
drogi o wy¿szych  parametrach, 
która umo¿liwia³aby sprawne 
wydostanie siê z tego obsza-
ru. Tak¹ rolê ma spe³niaæ DTŒ. 
Nale¿y pamiêtaæ, ¿e 80 procent 
ruchu do Gliwic i Zabrza to ruch z 
kierunku zachodniego, od strony 
aglomeracji śl¹skiej. Generuj¹ go 
mieszkañcy, nie przyjezdni. 

Informacji tych wys³uchano z 
pewnym zniecierpliwieniem, gdy¿ 
wiêkszoœæ przyby³ych najbardziej 
zainteresowana by³a zadawa-
niem pytañ i dyskusj¹ na temat 
planowanej budowy tej arterii ko-
munikacyjnej w Gliwicach. 

Na przyk³ad prezenta-
cji dotycz¹cej tunelu 
towarzyszy³y okrzyki: Do 
konkretów! Nie przyszliœmy 
tu na kazanie!
Wœród pytañ, jak to zwykle 
bywa, obok tych meryto-
rycznych i ciekawych (m.in. 
sprawa tunelu, przejœæ 
dla pieszych czy przewidy-

wanych wyburzeñ), pojawi³y siê 
równie¿ absurdalne (Czy Panowie 
mieszkaj¹ w Gliwicach? Jeœli tak, 
to gdzie?). 
Mo¿na by³o równie¿ odnieœæ 
wra¿enie, ¿e czêœæ pytaj¹cych nie 
s³ucha³a z nale¿yt¹ uwag¹ prelek-
cji ani udzielanych wczeœniej od-
powiedzi  gdy¿ wielokrotnie zwra-
cano siê o wyjaœnianie tego sa-
mego zagadnienia. W niektórych 
przypadkach okazywa³o siê, ¿e 
pytania wykraczaj¹ poza zakres 
tematyczny lub nie znajduj¹ siê w 
gestii inwestora.  

jeszcze mo¿liwoœæ jego 
przed³u¿enia?

- Sprawa wyd³u¿enia tunelu jest 
analizowana od pocz¹tku inwe-
stycji. W pierwotnej wersji mia³ on 
zaledwie 200 metrów. W ka¿dej 
nastêpnej edycji projektu jego 
d³ugoœæ siê zwiêksza³a – obec-
nie zaczyna siê na wysokoœci 
ul. Dworcowej, koñczy na ul. 
Fredry (pocz¹tek Parku Chopina) 
i ma prawie 500 metrów. Mamy 
œwiadomoœæ, ¿e im bêdzie on 
d³u¿szy tym lepiej. Problem pole-
ga na tym, ¿e dalsze wyd³u¿anie 
praktycznie uniemo¿liwi³oby 
prawid³owe powi¹zanie trasy z 
uk³adem miejskim – a na tym 
odcinku ta trasa praktycznie ma 
s³u¿yæ wy³¹cznie obs³udze ruchu 

lokalnego. W³¹czenie siê w oko-
lice skrzy¿owania z ul. Sienkiewi-
cza (na wysokoœci Fabryki Drutu) 
wymaga wyrównania poziomów i 
stworzenia obszaru komunikacyj-
nego o okreœlonej wielkoœci.

- Co z przejœciami dla 
pieszych? Czy DTŒ nie 
utrudni komunikacji 
miêdzy czêœciami miasta 
po³o¿onymi po dwóch stro-
nach trasy?

- Iloœæ przejœæ dla pieszych na 
kierunku pó³noc-po³udnie bêdzie 
wiêksza ni¿ obecnie. Na ka¿dym 
wêŸle - powi¹zaniu dwupoziomo-
wym (ul. Konarskiego, Czêsto- 
chowska, Sienkiewicza, Hutnicza) 

przewidziano k³adki technologicz-
ne dla pieszych. Z kolei, pomiêdzy 
ul. Hutnicz¹ a Królewskiej Tamy, 
w stronê Soœnicy istniej¹ce ci¹gi 
komunikacyjne zostan¹ odtwo-
rzone oraz dodatkowo powstan¹ 
nowe, odpowiadaj¹ce potrzebom 
mieszkañców.

- Dlaczego przy okazji pla-
nowanych wyburzeñ podaje 
siê dane dotycz¹ce budyn-
ków mieszkalnych a pomija 
obiekty u¿ytkowe?

- W najbli¿szym czasie dane 
dotycz¹ce wyburzeñ zostan¹ 
uzupe³nione o informacje zwi¹- 
zane z budynkami niemieszkal-
nymi.

Konsultacje DTŚ wypełniły salę. 
Mieszkańcy zadawali pytania
GLIWICE. To nie referendum ani negocjacje. Chodzi o to, by wszyscy 
byli dobrze poinformowani – taka informacja pojawi³a siê na pocz¹tku 
spotkania z mieszkañcami  z inwestorem i projektantami Drogowej trasy 
Œrednicowej. Spotkanie, które  zorganizowano w ramach konsultacji przy-
gotowanych przez spó³kê DTŒ, zgromadzi³o w sali sesyjnej ok. 200 osób. 

* * *
Co najbardziej intere- 
sowa³o mieszkañców? 
Przytaczamy odpowiedzi 
na kilka wybranych pytañ 
dotycz¹cych DTŒ.

- Dlaczego dwa spoœród 
czterech przygotowanych 
wariantów s¹ tak ma³o real-
ne? (chodzi o wariant 3 i 4)

- Warianty musia³y powstaæ, gdy¿ 
narzucaj¹ to obowi¹zuj¹ce obec-
nie przepisy. Przy projektowaniu 
wybrano najmniej inwazyjne œlady 
ich poprowadzenia. Wykazaliœmy, 
¿e w jakimœ zakresie s¹ one tech-
nicznie mo¿liwe, oszacowaliœmy 
tak¿e koszty ich wykonania. W 
zasadzie, wariant 4 pokazuje, ¿e 
nie jest prawdziwa opinia, jakoby 
same obwodnice by³y w stanie 
za³atwiæ problemy komunikacyj-
ne. Ka¿de odsuwanie tych dróg 
od strefy centralnej pogarsza wa-
runki ruchu.

- Jaka bêdzie ostateczna 
d³ugoœæ tunelu na gliwic-
kim odcinku DTŒ? Czy jest 


